
Místostarosta Jan Blaha: Jak těžce odlišujeme podstatné od 
nepodstatného 

 

Když místní buňka hnutí ANO vstoupila do regionální stranické arény, zdejší volič mediálně 
jako první zaregistroval tři nové reprezentanty. Advokátku, cyklistu a učitele. Jediný z tohoto 
politického trojlístku přežil a nadto se stal vysoce postaveným funkcionářem: Jan Blaha. 

 

Pane místostarosto, s ohledem na fakt, že vaši dva spolupartajníci opustili radnici i hnutí 
ANO o překot rychle a trochu s ostudou, jak vnímáte skutečnost, že právě kvůli tomu se 
na vás lidé dívají dvakrát pozorněji? 

Nedivím se jim, cítím ty mlčenlivé dotazy, které srovnávají, a dost jim rozumím, ale na 
druhou stranu zůstává přece jen na mně, abych voliče přesvědčil, že naše sliby nebyly prázdné 
fráze. Navícjsem za zvýšenou pozornost voličům vděčný, drobnohled voličův je ta 
nejúčinnější kontrola, které se mi může dostat, protože politika je věc stoprocentně veřejná. 
Udělám-li chybu, musím být připraven nést následky. A musím být vděčen komukoliv, kdo 
mne na to, že jsem šlápl vedle, upozorní. Přece se nemohu zlobit na zrcadlo, když mám 
křivou hubu. 

 

Jenomže podíváte-li se všude kolem, tak politici se povětšinou zlobí na všechny, kteří si 
křivé huby všimnou. 

To máte pravdu, ale to neznamená, že se budu chovat stejně. A přitom je to tak jednoduché. 

 

Je-li to tak jednoduché, zkuste to popsat prostým, ale naprosto srozumitelným souvětím. 

Chci dosáhnout toho, že když občan Znojma srovná přístup svého privátního bankéře anebo 
pojišťovacího agenta s přístupem městského úředníka či strážníka, nenajde rozdíl v ochotě, 
motivaci, ani v pracovním nasazení.  

 

Zní to sice hezky, ale není nic těžšího. 

Radnice stejně jako dobrá firma musí hledět v prvé řadě na blaho občana, a já dvojnásob, 
když už se jmenuji Blaha... 

 

To je sice vtipné, ale přece jen se musím zeptat, nakolik jste připraven, že to může být 
pořádná fuška. 

Ona to už fuška je! A přitom nejde o nic obyčejnějšího, než o to, abych konal s čistým 
svědomím, čestně a vždy použil zdravý selský rozum. Zní to sice frázovitě, ale je to tak. 

 

Na radnici nejste žádným nováčkem, ale přesto se nyní nacházíte v pozici, kde jste 
daleko zranitelnější. Z čeho máte největší obavy? 

Má současná různorodá a mnohotvárná služba lidem mě často vede k zamyšlení nad věčným 
tématem: Jak těžce, marně a pozdě odlišujeme podstatné věci od nepodstatných. 



 

Nejste v tom ovšem sám. Navíc podle některých hlasů o vás dosud není moc slyšet. 

Na tuto výtku odpovídám, že když se člověk stane místostarostou, politikem, měl by umět 
jednat po zralé úvaze, po získání potřebných informací. A to chce svůj čas. Navíc není 
důležité být mediální hvězdou, stačí hodnotné výstupy ve prospěch občanů. 

 

Aby tento rozhovor nesklouzl do manifestačního vytleskávání toho, čím se zabýváte, 
pokuste se prosím velmi stručně popsat, co máte za krkem. 

Abych neuhnul od vaší otázky, musím zákonitě při výčtu činností některé věci ošidit na úkor 
jiných. 

 

Šiďte, pane místostarosto. 

Spolu s místostarostou Janem Groisem a vedoucí odboru školství Denisou Krátkou pracujeme 
na upřesnění pravidel pro poskytování dotací, a to od roku 2016.Se zainteresovanými osobami 
sociální oblasti zpracováváme koncepci rodinné politiky města Znojma zaměřenou hlavně na 
podporu funkčních rodin a mezigeneračních vztahů. 

 

Co ve své práci preferujete nejvíc? 

Přímý kontakt s občany. Ti přinášejí dobré nápady, například jak zajistit větší bezpečnost 
křižovatky v místě křížení ulice Coufalovy s Tyršovou a navazující Smetanovou. Stejně tak 
podnětné mohou být také stížnosti, například nepořádek kolem odpadových nádob na hřbitově 
v době svátků. 

 

Co řešíte momentálně? 

S kolegou Davidem Štolpou ve spolupráci s majetkovým odborem se zabýváme vydáním 
kladného stanoviska k zúžení zástavního práva u tří bytových domů na Pražské ulici. V 
minulosti zde byla čerpána státní dotace na střešní nadstavbu, a proto v současnosti nelze byty 
prodat. Řešíme to s ministerstvem financí, které je oprávněno k tomuto zúžení vydat 
souhlasné stanovisko. 

 

Co vám dělá ohledně pracovních věcí radost? 

Fungující výběrová řízení. Jeden příklad za všechny. Pětatřicetiprocentní úspora nákladů na 
dodávku elektrické energie pro město Znojmo a jeho příspěvkové organizace pro rok 2016. 
Blýskání na lepší časy ohledně obchvatu a reálné šance na jeho dokončení. Radost mám 
ovšem i z toho, že otevřená radnice už zdaleka není nicneříkajícím pojmem. 

 

Co děláte pro to, abyste nezpychl? 

Někdy cestou do práce vystoupím z autobusu u městských lázní a zastavím se pod Horní 
bránou před deskou smutečních oznámení pohřební služby. Zde si člověk uvědomí nejen 
pomíjivost života, ale i fakt, že sláva, funkce či moc jsou titěrné oproti lásce bližních, pokoře 
a životnímu štěstí. Stejně tak občas po skončení úřadování na radnici, abych si vyčistil hlavu, 



zajdu do kostela svatého Mikuláše, který nabízí i nevěřícímu člověku zklidnění, čerpání 
duchovní síly a energie. 

 

Co jste přišel na radnici, nemáte neklidné spaní?  

Když člověk uléhá s čistým svědomím, tak ho ze spánku může vytrhnout maximálně nějaký 
zrovna řešený problém. A co se týká snů, mívám je různorodé. Mezi ty příjemné patří snové 
obrazy o pití vína. Viděti ve snu víno píti - máte dobrou pověst. Tak praví staročeský snář. 
Tomu jsem rád, protože dobrá pověst, důvěra lidí ve vás - toť v politice velká výhra. 

 

Svého času jste úspěšně loboval za právo městské části Přímětice mít názvy ulic. Teď 
prý chcete přejmenovat Horní náměstí? 

Dolní je pojmenované po Masarykovi, Horní po nikom - slušel by mu název Havlovo. A 
vůbec bych se nebránil umístit tam lavičku Václava Havla. 


